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RAZGOVOR S GRADONAČELNIKOM JOSIPOM ŠARIĆEM

OTOK I KOMLETINCI DO KRAJA GODINE SPOJENI NA REGI  ONALNI VODOVOD
U kojem smjeru ide 
rješavanje problematike 
opskrbe pitkom vodom u 
Komletincima?
27. veljače na moju je inicijativu 
održan sastanak u Gradu Otoku i 
na tom su sastanku bili predstavnici 
Vinkovačkog vodovoda i kanali
zacije. Tada smo po prvi put od 
gospođe Jasne Kopić, zamjenice 
direktora, saznali činjenicu da voda 
u Komletincima nije za piće. Nakon 
toga poduzete su brojne aktivnosti 
koje su išle u tri koraka. 
Prvo se pristupilo spajanju cjevo
voda Komletinci na vodoopskrbni 
sustav u Otoku. Sporni je zdenac u 
Komletincima stavljen izvan upo
rabe. Za drugi se korak odredila 
izgradnja novog zdenca u Otoku i 
radovi su trenutno u tijeku. Novo 
će se crpilište graditi u dvorištu 
stare šumarije u Otoku. Obavljena 
su potrebna geološka istraživanja 
i prvi nalazi pokazuju da će biti 
potrebne količine vode, a sada su 
u tijeku anal ize o kakvoći te vode i 
onda bi se trebalo pristupiti izgrad
nji novoga vodocrpilišta. Naime, 
taj smo korak poduzeli u suradnji s 
Vinkovačkim vodovodom i kanali
zacijom jer po stojeća dva zdenca, 
jedan na Sko rotincima i jedan na 
stovarištu šumarije, prema procje
nama neće biti dovoljna za Otok 
i Komletince, posebno u ljetno 
godišnje doba, pa se mora napraviti 
i treći. Iz grad njom tog vodocrpilišta 
ta će opasnost biti otklonjena.

Moje je inzistiranje od prvoga dana 
bilo spajanje na regionalni vodovod. 
S tom smo problematikom krajem 
ožujka organizirali i zajednički sa sta
nak Hrvatskih voda, Vinkovačkoga 
vodovoda i kanalizacije, Zavoda za 
javno zdravstvo VSŽ te predstavni
ka građana Komletinaca i tada smo 
definirali kako će ovih dana biti ob
javljen natječaj za izgradnju cjevo
voda prema Slakovcima. Dinamika 
izvođenja radova pokazuje kako bi 
do kraja ove godine taj cjevovod 
bio gotov i time bi se Komletinci, 
Otok i Privlaka spojili na regionalni 
vodoopskrbni sustav Sikirevci. To 
je za nas jedino kvalitetno rješenje 
kako po pitanju količine vode, tako 
i po pitanju kakvoće vode. Voda je 
u tom sustavu iznimne kakvoće i ne 
treba dodatne prerade. 
Gradsko je vijeće na svojoj posljed
njoj sjednici održanoj 17. ožujka 
ta ko đer raspravljalo o problematici 
opskrbe pitkom vodom u Komle tin
cima i na toj je sjednici donesena 
i odluka da će Grad Otok naručiti 
izradu studije o štetnom utjecaju ar
sena i ostalih kemijskih elemenata 
prisutnih u vodi za ljudsku potrošnju 
u Komletincima. 20. ožujka smo od 
Zavoda za javno zdravstvo i za tra
ži li izradu te studije. O rezultatima 
studije upoznat ćemo građane Kom
letinaca. 
Građani imaju svu našu podršku i 
komunikacija je dobra. No, na ža
lost, Vinkovački je vodovod u jed
nom trenutku na tom polju zakazao 
i zbog toga imamo situaciju u kojoj 
se trenutno nalazimo.

Grad Otok ponio se odgovorno u 
ovoj problematici i rješenje je tu do 
kraja godine. 

Najavljeni su veliki projekti 
u po dru čju prometne 
infrastrukture. Iz dvojite 
nam najvažnije.
U tijeku je natječaj za rekonstrukci
ju prometnice u Ulici bana Jelačića 
i Ulici kralja Petra Krešimira IV. u 
Otoku u sklopu koje će biti izgrad
nja kružnog toka u središtu grada. 
Vrijednost je te investicije 7,5 mili
juna kuna. Hrvatske će ceste u ci
jelosti osigurati potreban iznos. 
Ta je cesta odlukom Ministarstva 
mora, prometa i infrastrukture post
ala državnom cestom, dakle dionica 
od Slakovaca do čvorišta Spačva 
sada ima status državne ceste. To 
je iznimno velik i značaj projekt 
koji će vizualno promijeniti iden
titet grada. Dakle, uz rekonstrukciju 
prometnice kroz Komletince čija je 
vrijednost 12 milijuna kuna i koja je 
pri završetku, i ove kroz Otok, imat 
ćemo dvije vrhunske prometnice. 
Druga je vrlo važna prometnica i 
završetak dionice Otok – Slakovci 
u dužini od 8,8 km. Vrijednost je 
te investicije oko 22 milijuna kuna. 
Hrvatske su ceste u svoj program za 
2017. godinu uvrstile i izgradnju te 
prometnice. Tijekom ljeta započinje 
izgradnja i moguć rok za završetak 
tog velikog posla je proljeće 2018. 
godine. Time će biti završena iz

grad nja Šokačke magistrale koja 
traje dugi niz godina. 
U pripremi je i izgradnja pro met
nice koja povezuje Otok i Bo
šnjake u dužini od 12 km. Vri
jednost je te investicije oko 25 
milijuna kuna. Na našu je inici
jativu i inicijativu Općine Bo
šnjaci Županijska uprava za ceste 
pristupila izradi projektne doku
mentacije i do kraja ove godine bi 
imali građevinsku dozvolu kako 
bi u 2018. pronašli i izvore finan
ciranja. 
Dakle, to su tri važne prometnice 
u našemu gradu i one će značajno 
poboljšati i prometnu povezanost 
i kvalitetu života građanima Oto
ka i Komletinaca.

Vaša poruka građanima  
za blagdan Uskrsa.
Mojim dragim sugrađanima od 
srca želim sretan i blagoslovljen 
blagdan Isusovog uskrsnuća. Ne
ka im taj blagdan nade donese 
vjeru u bolje sutra. 

Priredila: Marijana Barnjak Jelić

Župan Božo Galić održao sastanak  
s izaslanstvom Grada Otoka

Župan Božo Galić, zajedno sa 
svojim suradnicima, održao je 2. 
ožuj ka u maloj županijskoj vijeć
ni ci u Vukovaru radni sastanak s 
gradonačelnikom Grada Otoka Jo
sipom Šarićem i njegovim surad
nicima.
Na sastanku se razgovaralo o raz li
čitim temama i projektima iz po dru
čja cestovne infrastrukture, školstva, 
zdravstva, vodovoda i kanalizacija 
te prirode i zaštite okoliša.
Iz projekata cestovne infrastruktu
re istaknuta je sadašnja Šokačka 
magistrala koja je odnedavno kla
si ficirana kao Državna cesta D537, 
a izgradnja dionice Slakovci  Otok 
trebala bi započeti tijekom ove go
dine, što je izuzetno važno za bo
lju povezanost rubnih naselja sa 
sjedištem županije u Vukovaru. Isto 
tako, riječi je bilo o projektu izgrad
nje ceste Otok – Bošnjaci, kao i iz
gradnji kružnog toka u središtu gra
da Otoka koji treba započeti ovoga 
ljeta.
O projektu Srednje škole Otok na 
sastanku je istaknuto kako se ide u 
pravcu organiziranja nastave sred
njo školskog obrazovanja u zgradi 
osnovne škole u Otoku za koju je 
potrebna suglasnost resornog mini
starstva za rad škole.
Osnivanje tima zdravstvene zaštite 
predškolske djece predviđeno je u 
obnovljenoj zdravstvenoj ambu lan
ti u Otoku te Ministarstvo zdrav
stva treba još dati suglasnost o 
mi nimalnim tehničkim uvjetima 
za rad. Opremu je moguće osigu
rati, ali ukazan je veliki problem 
osiguravanja kadrova, tj. liječnika 

specijalista općenito u Hrvatskoj, 
a posebno u ovom kraju Slavonije 
jer sve više mladih liječnika odlazi 
te ih je potrebno dodatno potaknuti 
kako bi došli, ostali i radili na ovom 
području. Bez sustavnog rješavanja 
tog problema od strane Vlade RH i 
Ministarstva zdravstva neće se moći 
privući i zadržati liječnike za rad u 
manjim mjestima. Zaključeno je da 
će Županija intervenirati kako bi se 
što prije osigurala suglasnost Mini
starstva zdravstva.
Problematika opskrbe pitkom vo
dom na području grada Otoka, od
nosno naselja Komletinaca riješit 
će se privremeno ubrzanim vodnim 
zahvatima u roku od dva mjeseca za 
što je Vinkovački vodovod osigurao 
sredstva Hrvatskih voda. Konačno 
rješenje bit će izgradnja priključka 
na regionalni vodovod i na taj će se 
način omogućiti bolja opskrba pit
kom vodom stanovnicima koji žive 
na tom području.
Razgovaralo se i o projektu „Vra
ta spačvanskog bazena“ u sklopu 
kojega je stavljanje u funkciju Viro
va kao zaštićenog krajolika te Loža 
kao zaštićenog šumskog posebnog 
rezervata. Cijeli je projekt zamišljen 
kao bioekološki centar, u sklopu 
kojega je i multimedijalna dvorana 
i hotel koji će, uz prirodne ljepote, 
privući turiste u ovaj kraj. Projekt 
je vrijedan oko 25 milijuna kuna te 
je predviđeno zapošljavanje oko 14 
osoba.
Na sastanku je istaknuta dosadašnja 
izvrsna suradnja na svim zajed nič
kim projektima županije i grada 
Otoka.

Mirko Martinović
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U gradskoj je vijećnici u petak  
30. prosinca održano predstavljanje 
pro jekta Otočke razvojne agencije 
i Jav ne ustanove za upravljanje za
šti  će nim prirodnim vrijednostima 
poučne staze “ViroviSpačvaOtok” 
odobrenog od Ministarstva zaštite 
okoliša i prirode i financiranog 
novcem Svjetske banke u sklopu 
projekta integracije u EU Natura 
2000NIP. 
Projekt “Vrata spačvanskog bazena” 
podrazumijeva širu priču u sklopu 
koje je stavljanje u funkciju Virova 
kao zaštićenog krajolika, Virgrada 
kao arheološkog srednjovjekovnog 
nalazišta, Loža kao zaštićenog šum
skog posebnog rezervata te oko 100 
hektara zaštićene šume u kojima 
ima mo hrast lužnjak. Cijeli je pro
jekt zamišljen s ciljem izgradnje 
bioekološkog centra. U sklopu je 
projekta i multimedijalna dvora
na koja će, uz te prirodne ljepote, 
privući turiste u naš grad. Vrijednost 
radova kojima se jača kontinentalni 
turizam je oko milijun kuna. Za 
projekt “Prirodna baština” kojim 

PREDSTAVLJENA POUČNA STAZA  NA VIROVIMA
će se kandidirati bioekološki centar 
natječaj je u tijeku, dok je projek
tna dokumentacija izrađena, kao i 
projektna dokumentacija što se tiče 
brodice. Poučna je staza stavljena u 
funkciju i sad kreće druga faza. Ta će 
priča postati dobar turistički proiz
vod koji će, osim turista, privući i 
studente te izviđače, istaknuo je 
gradonačelnik Josip Šarić.
Prema riječima Nikole Križanca, 
ravnatelja Javne ustanove za uprav
ljanje zaštićenim prirodnim vrijed
nostima koja je nositelj ovog pro
jekta, jedan je od glavnih prirodnih 
resursa Vukovarskosrijemske župa
ni je svakako Spačvanski bazen.
Kroz poučnu se stazu dugu 5800 
metara najbolje može doživjeti pri
roda Spačvanskog bazena. Uz stazu 
su postavljene informacijskoedu
kacijske ploče, klupe, promatračnica 
za ptice te sjenicerazgledišta. 
Poučna se staza proteže kroz zašti
ćeni krajolik Virovi i rezervat šum
ske vegetacije Lože u nastavku. 

Marijana Barnjak Jelić

GRADU OTOKU ODOBRENA 
SREDSTVA ZA SUFINANCIRANJE 

IZGRADNJE BICIKLISTIČKE STAZE 
OTOK – KOMLETINCI

Gradonačelnik Josip Šarić 31. ožujka u Ministarstvu 
regionalnog razvoja i fondova Europske unije potpi
sao ugovor o sufinanciranju izgradnje biciklističke sta
ze od Otoka do Komletinaca. Naime, Ministarstvo re
gionalnog razvoja i fondova Europske unije odobrilo 
je Gradu Otoku sredstva za sufinanciranje projekta 
„Izgradnja biciklističke staze Otok – Komletinci“ u 
iznosu 450.000,00 kuna. Projekt je prijavljen na Poziv 
Ministarstva regionalnog razvoja i fondova Europske 
unije za sufinanciranje projekata u 2017. godini kroz 
Program održivog razvoja lokalne zajednice usmjerenog 
poboljšanja dostupnosti lokalne infrastrukture, prven
stve no izgradnje, obnove i rekonstrukcije objekata soci
jalne, komunalne i gospodarske infrastrukture na lokal
noj razini. Cilj je projekta unaprjeđenje kvalitete života i 
dostupnosti komunalne infrastrukture na području grada 
Otoka kroz izgradnju biciklističke staze između Otoka 
i Komletinaca, povezivanje naselja, uređenje okoliša i 
postavljanje klupa za odmor.

Ksenija Huber
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       OTOČKA RAZVOJNA AGENCIJA  USPJEŠNO ZAVRŠILA 2016. GODINU
  PRIJAVOM DVAJU VELIKIH PROJEKATA UKU PNE VRIJEDNOSTI OKO 20 MILIJUNA KUNA
Tijekom prosinca 2016. godine u 
Otočkoj razvojnoj agenciji priprem
ljena su i prijavljena dva velika 
infrastrukturna projekta iznimno 
va ž na za razvoj Grada Otoka u vri
jednosti oko 20 milijuna kuna. 
Naime, radi se o projektu „Izgradnja 
prometnice, pješačke i biciklističke 
staze“, Otok, Ulica V. Nazora u vri
jednosti 6.382.089,30 kn i projektu 
Izgradnja poduzetničkog inkubatora 
„Otok“ u vrijednosti 13.567.630,84 
kuna. Oba su projekta prijavljena na 
natječaje koji se u 100 % iznosu fi
nanciraju iz sredstava EU, a nositelj 
projekata je grad Otok.
Projekt Izgradnja prometnice, pje
šač ke i biciklističke staze u Otoku 
prijavljen je na natječaj iz Progra
ma ruralnog razvoja, podmjeru 7.2. 

„Ulaganje u izradu, poboljšanje ili 
proširenje svih vrsta male infra
stru k ture, uključujući ulaganja u 
obnovljive izvore energije i uštedu 
energije“ – provedba tipa opera ci
je 7.2.2.2. Ulaganja u građenje ne
raz vrstanih cesta. Cilj projekta je 
unaprjeđenje kvalitete života sta
nov nika kroz unaprjeđenje promet ne 
infrastrukture te poticanje održivog 
i ravnomjernog razvoja prostora na 
području grada. 
Projekt Izgradnja poduzetničkog 
inkubatora „Otok“ prijavljen je na 
natječaj Razvoj poslovne infrastruk
ture, Europskog fonda za regionalni 
razvoj koji je objavljen u okviru 
Operativnog programa Konkurent
nost i kohezija 2014.  2020. No
sitelj projekta je Grad Otok, a part

neri na projektu su Otočka razvojna 
agencija, koja je ujedno osmislila 
i pripremila projekt u suradnji sa 
drugim partnerom na projektu Po
du zetničkim inkubatorom BIOS 
d.o.o. iz Osijeka. Suradnici na pro
jek tu su Općina Privlaka, Općina 
Bošnjaci, Općina Drenovci, Lo
kal na agencija za razvoj Vjeverica 
d.o.o. Drenovci, Agencija za ra zvoj 
Vukovarskosrijemske županije 
Hrast d.o.o., Poljoprivredni fakultet 
Osijek koji podupiru provedbu pro
jekta i njegovih aktivnosti te po
mažu u ostvarenju projektnih ci lje
va. Poduzetnički će inkubator biti 
izgrađen u Poduzetničkoj zoni Otok 
 najvećoj i najuspješnijoj u Vuko
varskosrijemskoj županiji.

Realizacijom će se projekta osigu
rati osnovna, prijeko potrebna, 
po du zetnička infrastruktura i dati 
po drška za stvaranje novih i rast 
pos tojećih malih i srednjih po
du zeća na ovom području. Neto 
površina izgrađene i opremljene 
po duzetničke infrastrukture koja 
će se realizirati kroz projekt iznosi 
1.107,62 m2 i u potpunosti odgov
ara potrebama malih i srednjih po
du zetnika. Projektom će se potpuno 
opremiti prostori zgrade inkuba
tora: pet uredskih prostora, šest 
pro izvodnih prostora sa osnovnom 
opremom koja zadovoljava osnove 
za obavljanje bilo koje proizvodno 
prerađivačkim aktivnostima, tri 
hlad ne komore sa rashladnim ure
đa  jem i policama. Opremit će se 
vi še namjenska dvorana, prostor za 

edukaciju poduzetnika i ured koji se 
može dodatno koristiti te popratni 
prostori. Poduzećima će u inkuba
cij skom programu na raspolaganju 
biti vrhunska infrastruktura po 
sub  vencioniranim cijenama Grada 
Oto ka. Inkubator će poduzetnicima 
nu diti i brojne usluge kako bi im 
se olakšao rast i razvoj poslovanja. 
Iz gradnjom inkubatora i uslugama 
koje će biti dostupne svim potenci
jalnim poduzetnicima potaknut će 
se otvaranje novih malih i srednjih 
poduzeća te će se omogućiti njihov 
brži razvoj i rast.
Uz navedena dva infrastrukturna 
projekta, Otočka razvojna agenci
ja sustavno je radila na razvoju, 
pri premi i provedbi više desetaka 
projekata od kojih se može iz dvo
ji ti: projekt obnove grobljanske 

ka pelice u Komletincima, projekt 
prenamjene poslovnog prostora u 
prostor za obavljanje zdrav stve
nih djelatnosti, projekt izgradnje 
ceste u ulici Tina Ujevića i projekt 
uređenja poučne staze Virovi i Lože 
te priprema i izrada projektnih do
kumentacija za obnovu i dogradnju 
vrtića i vatrogasnog doma u Otoku. 
Uz ove projekte Otočka razvojna 
agencija, kao nositelj lokalnog raz
voja ovoga područja, koordinirala 
je i izradu Strateškog razvojnog 
pro grama Grada koji je i usvojen na 
sjed nici Gradskog vijeća u prosincu 
2016. godine. S obzirom na ostva
reno, možemo reći da je 2016. go
dina za Otočku razvojnu agenciju 
više nego uspješno završena.

Marijana Barnjak Jelić
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TURISTIČKA VALORIZACIJA VIROVA KROZ PROJEKT 
„VRATA SPAČVANSKOG BAZENA“

Projekt „Vrata spačvanskog bazena“ obuhvaća 
razne aktivnosti, od izgradnje turističke i ko-
munalne infra strukture do održavanja raznih 
edukacija i promocija s ciljem razvoja konti-
nentalnog turizma i turističke valorizacije Viro-
va kroz promicanje održivog razvoja prirodne 
baštine.

Uređenja poučnih staza Virovi i posebnog rezervata š. 
v. Lože pod nazivom „ Izgradnja poučne staze Virovi 
 Spačva – Otok“ u vrijednosti 1.000.000,00 kuna je 
već završen i može se smatrati prvom fazom uređenja 
područja Virova. 
Projekt Vrata spačvanskog bazena u završnoj je fa
zi pripreme i tijekom travnja će se prijaviti na Poziv 
na dostavu projektnih prijedloga „Promicanje odr
ži vog razvoja prirodne baštine“ (referentni broj: 

KK.06.1.2.02) objavljen od strane Ministarstva regio
nal nog razvoja i fondova EU. Svrha poziva jest održivo 
korištenje prirodne baštine s ciljem doprinosa održivom 
društvenogospodarskom razvoju na lokalnoj i/ili re
gionalnoj razini.
Aktivnosti su projekta: priprema projektnotehničke 
dokumentacije, izgradnja i uređenja posjetiteljske in
frastrukture, edukacije, promocija i promidžba samog 
odredišta, tj. planirana je izgradnja centra za posjetitelje 
kao središnja i polazišna točka za sve druge sadržaje. 
Planirani se centar sastoji od informacijskoedukacij
skog dijela s multimedijalnom dvoranom kako bi se 
osigurao prostor za održavanje raznih znanstvenih i 
stručnih skupova, škola u prirodi i drugih tematskih pre
davanja. Osim stručnog i istraživačkog rada, prostor je 
predviđen kao receptivna točka za prezentaciju i degust
aciju domaćih proizvoda, s ugostiteljskim sadržajem i 

smještajnim kapacitetima. Kao do
datni će se sa dr žaj nabaviti solarni 
brod, čamci, kanui, kajaci, bicikli za 
najam i dr. Predviđeno trajanje pro
jekta jest 2 godine.
Projektnu je ideju osmislio grad 
Otok kao nositelj projekta u surad
nji s partnerima: Javnom ustanovom 
za upravljanje zaštićenim prirodnim 
vrijednostima VSŽ, Turističkom za
jednicom VSŽ i Udrugom za zaštitu 
prirode i okoliša Zeleni Osijek. S 
obzirom na zanimljivost projekta i 
bogatstvo aktivnosti koje će se pro
voditi tijekom samog projekta, a 
svakako i poslije njegove realizacije, 
kao suradnici će u projektu sudjelo
vati Otočka razvojna agencije, Općina Bošnjaci, Javna 
ustanova Kopački rit, Odred izviđača Suvara te sports
koribolovne udruge i društva: ŠRU „Starovirac“, ŠRD 
„Virovi“, ŠRD „Brež nica‟. 
Provedbom se projekta „Vrata Spačvanskog bazena“ 
doprinosi atraktivnosti područja Virova i spačvanske 
šume, omogućava uspostavljanje upravljanja prirod
nom baštinom uz stvaranje pretpostavki gospodarskog 
razvoja. 

Otočka razvojna agencija organizirala besplatnu edukaciju  
„Izrada poslovnog plana“

U organizaciji Otočke razvojne agencije 
održana je besplatna edukacija pod na
zivom „ Izrada poslovnog plana“ u pros
torijama Gradske vijećnice Grada Otoka. 
Cilj je edukacije bio pružiti informacije o 
osnovama poslovnog planiranja i izradi 
poslovnog plana koji predstavlja obavez
ni dio dokumentacije kod zahtjeva za kre
dite, potpore ili bespovratna sredstva. 
Edukacija je bila namijenjena svim po
duzetnicima, OPGima, obrtnicima i oni
ma koji će to tek postati, a kojima će iz
rada poslovnog plana koristiti u budućem 
poslovanju.

Ksenija Huber

O gospodarskoj važnosti projekta kako za Grad Otok, 
tako i za cijelu Vukovarskosrijemsku županiju govori 
i njegova vrijednost koja je preko 25.000.000,00 kuna. 
Njegovom je provedbom predviđeno otvaranje 13 
novih radnih mjesta. Krajnji je cilj projekta uz zaštitu 
i očuvanje prirodnih vrijednosti obogatiti turističku po
nudu Grada Otoka i uključiti obiteljska poljoprivred
na gospodarstva u turističku ponudu kontinentalne 
Hrvatske. 

Marija Čolaković
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NA S TAVA K  O B N O V E  G R O B L JA N S K E  K A P E L E 
U  KO M L E T I N C I M A

Gradu Otoku, već drugu 
godinu za redom, odobre-
na su bespovratna sredstva 
Ministarstva kulture za sa
na ciju i obnovu grobljanske 
kapele u Komletincima čime 
se nastavlja zaštita i očuvanje 
kulturne baštine na području 
grada Otoka. 

Grobljansku kapela u Komletinci
ma, posvećenu Blaženoj Djevici 
Mariji, podignula je obitelji Mateja 
Knolla iz Komletinaca 1858./59. 
na uzvisini mjesnog groblja, na 
mjestu prapovijesnog nalazišta tipa 
Tell. Kapela je pod preventivnom 
zaštitom Ministarstva kulture, a 
uz svoju povijesnu i kulturnu vri

jednost ima osobitu tradicijsku i 
sentimentalnu vrijednost za svoje 
mještane. 
Kako bi se spriječilo njezino propa
danje, Grad Otok je 2014. godine 
krenuo u postupak izrade dokumen
tacije za njezinu obnovu, u skladu 
s posebnim uvjetima zaštite ne po
kret nog kulturnog dobra izdanim 
od Konzervatorskog odjela u Vu
kovaru. Ukupna procijenjena vri
jednost obnove iznosi 864.383,55 
kuna. 
Uz pomoć Otočke razvojne agen
cije, Projekt obnove grobljanske 
ka pele u Komletincima prijavljen 
je na Javni poziv za predlaganje 
pro grama javnih potreba u kul

turi Republike Hrvatske za 2016. 
godinu te je Gradu Otoku odobren 
dio sredstava za njezinu sanaciju u 
iznosu 200.000,00 kuna.Ukupna je 
vrijednost radova u prvoj fazi sa na
cije iznosila 339.180,28 kuna čime 
je obuhvaćena konstruktivna sana
cija kapele, odnosno uklanjanje 
po sto je ćeg zvonika sa zabatnim zi
dom, njegova izgradnju te zamjenu 
postojećeg krovišta. Sanacija je 
iz vedena uz stalan stručni nadzor 
Kon zer vatorskog odjela u Vuko
varu.
U cilju nastavka obnove projekt je 
ponovno prijavljen na Javni poziv 
Ministarstva kulture te su Gradu 
Otoku za 2017. godinu odobrena 
sredstva u iznosu 100.000,00 kuna. 
Nastavak sanacije provest će se 
u skladu s daljnjim uputama i uz 
struč ni nadzor Konzervatorskog 
odje la u Vukovaru. 
Cilj je projekta spriječiti daljnje 
propadanje kulturnoga dobra, do
prinijeti zaštiti i očuvanju kulturne 
baštine na području grada Otoka, a 
kapelu privesti određenoj tradici
jskoj funkciji. 

Ksenija Huber

GRAD OTOK I VUKOVARSKO-SRIJEMSKA ŽUPANIJA 
PREDSTAVILI SE TALIJANSKIM INVESTITORIMA

S ciljem povezivanja gospodar stve
ni ka hrvatskih županija sa pro iz vo
đa čima i potencijalnim ulagačima 
iz Italije, 21. ožujka u talijanskom 
je gradu Santa Lucia di Piave orga
nizirana konferencija pod nazivom 
„Potencijali, poticaji i izgledi za 
trgovinu i gospodarski rast u po
ljo privrednom i drvnom sektoru“, 
između regije Veneto i Republike 
Hrvatske.
Konferencija je organizirana u su
rad nji sa generalnim konzulatom 
RH u Trstu, Velesajmom grada San
ta Lucia di Piave (najstariji sajam 
poljoprivrede u Italiji) te Jadransko
ekonomskim savezom.
Na konferenciji su se predstavile 
dvije hrvatske županije, Varaždinska 
i Vukovarskosrijemska.
Grad Otok i Otočka razvojna agen
cija koordinirali su odlazak u ime 
Vukovarskosrijemske županije. Vu
kovarskosrijemsku županiju pred
stavljali su zamjenik župana Željko 
Cirba, gradonačelnik Otoka Josip 
Ša r ić, zamjenik gradonačelnika 
gra  da Vinkovaca Ivan Bosančić, 
di rek tor HGK Vukovar Ivan Mari
ja nović, rukovoditeljica službe sus

tava upravljanja PIKa Vinkovci 
Mirela Periškić, direktor PMTa 
(Po ljo opskrba Me đu narodna trgo
vi na d.o.o.) Franjo Dominković, 
vo diteljica OPGa Vlado Ferbežar 
Kse nija Banović, Tihomir Sotinac, 
OPG Sotinac, Exotic Pannonia, Jo
sip Šarić, direktor Autokuće Šimun, 
ravnateljica Marija Čolaković, 
Otoč ka ra z voj na agencija te Viša 
sa vje t nica za op će i pravne poslove 
Kse ni ja Hu ber i Viša savjetnica za 
poduzet ni štvo i investicije Otoč ke 
razvojne agencije Melita Me štro
vić.
Tijekom konferencije predstavlje ni 
su razvojni projekti Vukovarsko
srijemske žu
pa nije, s po seb
nim nagla skom 
na razvojne 
pro jekte grada 
Otoka te mo
guć nosti ulaga
nja na ovom 
po dru čju. Kao 
pri mjer su do
bre prakse 
pred stavl jeni 
OPG Ferbežar 

Otok, OPG Sotinac Otok, Poljoop
skrba Međunarodna trgovina d.o.o. 
te PIK Vinkovci.
Gradonačelnik grada Otoka Josip 
Šarić naglasio je i mogućnosti ula
ganja u Poduzetničku zonu grada 
Otoka i pomoć regionalne i gradske 
uprave prilikom realizacije ulaga
nja. 
Na konferenciji je sudjelovalo i 30 
najvećih talijanskih poduzetnika iz 
sektora poljoprivredne, prehrambe
ne, šumarske i tekstilne industrije. 
Ostvareni su kontakti i dogovorena 
suradnja na konkretnim projektima. 
Dogovoren je i posjet talijanske 
de legacije Vukovarskosrijemskoj 
županiji i gradu Otoku u travnju. 
22. ožujka organiziran je i po
sjet tvornici AIA koja je jedna od 
najvećih europskih prehrambenih 
grupa te je održan sastanak s upra
vom grupe AIA.
Posjet je posebno popraćen od stra
ne talijanskih medija koji su Vu ko
varskosrijemsku županiju i grad 
Otok proglasili „novim perspek
tivnim partnerom“.

Melita Meštrović
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Predstavljanje 
podmjera  
6.1. i 6.3.  
Programa  

ruralnog razvoja  
2014. – 2020.

Upravni odjel za poljoprivredu 
šumarstvo i ruralni razvoj Vu
kovarskosrijemske županije, 
u suradnji s Gradom Otokom 
i Otoč kom razvojnom agenci
jom, organizirao je predstav
lja nje mjere 6 Programa rural
nog razvoja RH 2014. – 2020., 
podmjere 6.1. "Potpora za 
pokretanje poslovanja mladim 
poljoprivrednicima", provedba 
tipa operacije 6.1.1. "Potpora 
mladim poljoprivrednicima" i 
pod mjere 6.3. „Potpora razvoju 
malih poljoprivrednih gospo
darstava“, provedba tipa ope
ra cije 6.3.1. „Potpora razvoju 
malih poljoprivrednih gospo
darstava“.
Cilj je bio informirati sve poten
cijalne korisnike o nave de nim 
mjerama te o mogućnostima 
i načinu njihova korištenja u 
svrhu što boljeg iskorištavanja 
sredstava koji stoje na raspola
ganju za razvoj poljoprivrednih 
gospodarstava te povećanju nji
hove konkurentnosti i profi ta
bilnosti poslovanja. 
Predstavljanje je održano u 
Grad skoj vijećnici 16. siječnja. 
 

Marija Čolaković

ODVOJENO PRIKUPLJANJE 
PLASTIKE I STAKLA

U našem se gradu uspješno nastav
lja priča o odvojenom prikupljanju 
otpada. Prema podatcima iz Komu
nalnog poduzeća Vranjeva koje 
uprav lja i reciklažnim dvorištem 
vidljivo je kako se svijest o čuvanju 
okoliša i potrebi odvojenog pri
kupljanja otpada budi jer sve više 
građana to sustavno čini. Vranjevo 
je odlučilo napraviti korak više pa 
je, uz plave spremnike za papir i ze

lene za mješoviti otpad, od ožujka 
građanima omogućilo i odvojeno 
pri kupljanje stakla i plastike u spe
ci jaliziranim vrećama. Otok je 
ovom pričom daleko ispred ostatka 
Vukovarskosrijemske županije. 
Dje  latnici Vranjeva uz vreće su di
jelili i informativne letke kako bi se 
građani upoznali s tom novom uslu
gom.

Marijana Barnjak Jelić

D ODJELA NAGRADA NAJB OLJIM SPORTAŠIMA 
ŽUPANIJE ODRŽANA U OTOKU

Svake se godine 
dodjela nagrada 

naj boljim 
sportašima 

Vukovarsko- 
sri jem ske 

županije odr ža va 
u drugom gradu, 

a ove je godine 
to upriličeno u 

Otoku. 
U Domu kulture u 
utorak je 14. ve lja če 
u organizaciji Žu pa
nijskog sa ve za spor
to va Vu ko var sko
sri jem ske županije 
i Vin ko vač ke tele
vizije upriličena svečana dodjela 
najuspješnijim sportašima i sport
skim kolektivima Vukovarskosri
jemske županije za 2016. godinu. 

Najboljom sportašicom proglašena 
je taekwondoistica Vanessa Šegec, 
članica vinkovačkog Sajnamija, 
dok je najbolji sportaš Mato Brandt, 
član Hrvatskog veslačkog kluba 

Vukovar. Najbolja je ekipa Judo 
klub Vinkovci, najbolja momčad 
Rukometni klub Spačva Vinkovci, 
najbolja perspektivna sportašica je 
taekwondoistica Martina Begonja iz 

vinkovačkog  Sajnamija, 
najbolji perspektivni 
spor taš je šahist Stjepan 
Dabić, član županjske 
Sladorane, dok je epi
tet najboljeg sportaša 
s invaliditetom pripao 
An  tunu Ramaču, čla  nu 
vinkovačkog Bi ci kli sti
čkog kluba osoba s in
validitetom Bosut. 
Plaketa za uspjeh u 
pr  vom dijelu sezone 
uručena je i NK Otok. 
U umjetničkom je dijelu 
programa nastupao Zbor 
mladih Gracija, dok je 
dvije skladbe na klaviru 
izvela Nikolina Tomić.

Marijana Barnjak Jelić
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 POKLADNA JAHANJA U KOMLETINCIMA  I OTOKU

Konjogojska udruga „Čilaš“ Komletinci organizirala je pokladno 
jahanje ulicama Komletinaca. Pokladno je jahanje održano 21. 
veljače.
Pokladno je jahanje u Otoku bilo posljednje prije korizme i održano je 28. 
veljače. Sunčan dan dao je poseban ugođaj tradicionalnom pokladnom 
ja ha nju za čiju se organizaciju pobrinula Konjogojska udruga "Otok". U 
Otok je stiglo oko 50 ljubitelja konja koji su nas pjesmom po ulicama grada 
vratili u prošlost. Jedna je od postaja bila i Gradska uprava ispred koje ih 
je dočekao gradonačelnik Josip Šarić. Sve su budnim okom kroz čitav dan 
pratili i djelatnici otočke policijske postaje.

Anita Glavaš

POKLONI ZA KORISNIKE  
ZAJAMČENE MINIMALNE NAKNADE

Grad Otok za Uskrs je u surad
nji s Crvenim križem organi
zirao podjelu poklona koris
nicima zajamčene minimalne 
naknade. U Otok i Komletince 
ukupno je dopremljeno 248 
poklona kroz akciju „Humani
tarni paket za Slavoniju 2“. 
Ta je akcija omogućena kroz 
Fond europske pomoći za na
jpotrebitije, Ministarstvo za 
de mografiju, obitelj, mlade i 
so cijalnu politiku. U Otoku 
se podjela dva dana vršila u 
Domu kulture, dok su se po
klo ni u Komletincima dijelili u 
Mjesnom odboru. Za prijevoz 
iz Vinkovaca pobrinulo se 
Komunalno poduzeće Vra nje
vo, a brigu o podjeli vodila je 
djelatnica Gradske uprave Bi
ljana Jelinić, uz pomoć Zlatka 
Matanovića. 

Marijana Barnjak Jelić
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Gradska udruga umirovljenika Vu
kovarskosrijemske županije Otok 
13. Siječnja u prostorijama Dnevnog 
boravka za starije organizirala je 
savjetodavno predavanje na temu 
„Demencija u starijoj životnoj do
bi“, a održala ga je liječnica Jelena 
Šarić Sučić.
Demencija je, jednostavno rečeno, 
gubitak mentalnih sposobnosti po
put sposobnosti razmišljanja, pam
će nja i logičkog zaključivanja. Taj 

PREDAVANJE O DEMENCIJI
gubitak sposobnosti mora biti do
voljno ozbiljan da ugrožava sva
kodnevni život osobe. 
Demencija nije bolest, nego skupi
na simptoma koje mogu uzrokovati 
razne bolesti. Simptomi uključuju 
i promjene u ponašanju, u karak
teru osobe, neočekivane promjene 
raspoloženja. 
Demencija nastaje kada se određeni 
dijelovi mozga razbole. To su di
jelovi koji su uključeni u proces 

SAVJETODAVNO PREDAVANJE O ŠEĆERNOJ BOLESTI

učenja, pamćenja, donošenja od
luka, govora.
Predavanje je bilo namijenjeno oso
bama treće životne dobi i njihovim 
obiteljima, a da je tema bila zanim
ljiva svjedočio je pun Dnevni bora
vak. Predavanje je financirano sred
stvima Ministarstva za demografiju, 
obitelj, mlade i socijalnu politiku i 
bilo je besplatno za sve sudionike.

Anita Glavaš

Javna tribina o nasilju nad ženama i u obitelji

Udruga Hrvatska žena Otok u suradnji sa 
Sigurnom kućom Vukovarskosrijemske 
županije B.a.B.e. i Policijskom postajom 
Otok organizirala je 30. ožujka u otočkoj 
Gradskoj vijećnici javnu tribinu na temu 
“Nasilje nad ženama i u obitelji”.
Pohvalivši namjeru Vlade o što skorijoj ra
tifikaciji Konvencije Vijeća Europe o sprje
ča vanju i borbi protiv nasilja nad ženama i 
nasilja u obitelji, poznatije kao Istambulska 
konvencija, voditeljica Sigurne kuće Vu
kovarskosrijemske županije Ivana Sučić 
istaknula je kako, nažalost, nasilje u obitelji 

Voditeljica Sučić istaknula je kako 
po njezinom iskustvu u procesu bor
be protiv nasilja u obitelji nedostaje 
psihosocijalni tretman počinitelja 
nasilja.
Po riječima Mirne Marić, policijske 
službenice za prevencije iz Ureda 
načelnika PU Vukovarskosrijem
ske, na području Vukovarskosri
jemske policijske uprave u 2016. 
godini bilo je evidentirano 399 
dje la vezanih uz Zakon o zaštiti od 

U sklopu projekta Dnev
ni boravak za starije u 
ponedjeljak 13. ožujka s 
početkom u 18 sati odr
ža no je zanimljivo savje
todavno predavanje o še
ćer noj bolesti. Predavanje 
je održao liječnik Tomis
lav Kremer, specijalist 
in terne medicine, a sve 
je financirano sred  stvi
ma Ministarstva za de
mografiju, obitelj, mlade 
i socijalnu politiku.

Anita Glavaš

nasilja u obitelji, što je smanjenje za 3,3 %. Što 
se tiče kaznenih dijela na štetu mladih i obitelji, 
takvih je djela u prošloj godini bilo zabilježeno 
159, navela je Marić.
Na tribini koja je bila vrlo posjećena moglo se 
čuti i kako ni jedno društvo, ma kako napred
no i civilizirano bilo, nije imuno na nasilje nad 
ženama. O pravnim je pitanjima i problemima 
govorila pravnica Marina Čepo koja je prikazala 
i statistike o nasilju nad ženama i u obitelji u 
drugim zemljama Europske unije.
Po podatcima nevladinih udruga u Hrvatskoj 
svakih 28 dana jednu ženu ubije njezin sadašnji 
ili bivši partner. Više od 30 žena svaki dan trpi 
fizičko nasilje od sadašnjeg ili bivšeg su pruž ni
ka. 

Marijana Barnjak Jelić

ne jenjava te je i dalje prisutno kako u obitelji, tako i nad 
ženama. Sigurna kuća Vukovarskosrijemske županije 
ima ugovor s ministarstvom za skrb o deset korisnica, 
odnosno korisnika, dok je kuća kapaciteta za dvadeset 
osoba. 
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K LU B  L I J E Č E N I H  A L KOHOL IČ A R A  OTOK

Alkoholizam kao problem čovjeka 
datira vjerojatno od njegovog po
stan ka. Često je to veliko zlo koje 
vodi do propadanja pojedinca i ci
jele obitelji. 
Pijenje je alkohola sastavni dio tra
dicije kako u slavlju, tako i u pri
godama žalovanja. Pijenjem se 
mi je nja raspoloženje, osjećanje i 
po na šanje čovjeka. Alkohol razara 
moždane stanice koje se više ne 
mogu oporaviti. Ne postoji alkohol 
koji nije štetan. Stupanj štetnosti 
ovisi o količini i koncentraciji alko
hola koji sadrže. Alkoholičar je oso
ba koja prekomjerno pije i čija je 
ovisnost o alkoholu takva da poka
zuje vidljive duševne poremećaje 
ili takve promjene koje ukazuju na 
oštećenje fizičkog i psihičkog zdrav
lja (WHO). Još su se u prastarom 
vremenu proizvodila alkoholna pića 
na primitivan način, a danas po
stoje savršene industrije proizvod
nje alko hola. Temeljno je da svako 
alko holno piće sadrži neki postotak 
čistog alkohola, što je i osnovni 
uzrok svih daljnjih poremećaja. 
Di stribucija pića je dozvoljena, 
ograničenja su minimalna pa se pije 
svugdje, pa i na radnom mjestu. I 
piju gotovo sve populacije. Veliki je 
utjecaj alkohola na pokušaj suicida. 
Utjecaj je alkohola na sigurnost u 
prometu poguban. Komplikacije 
su i posljedice pijenja nebrojive i 
nesagledive. Narušavanje zdravlja 
manifestira se mnogim tjelesnim, 

živčanim i duševnim poremećajima 
i bolestima. Zbog toga se mnogi 
moraju liječiti, što predstavlja pro
blem za oboljelog, njegovu obitelj, a 
i za širu zajednicu. Neki postaju traj
ni invalidi, a neki umiru. Liječenje 
ovisnika o alkoholu počinje na 
odje lu za duševne bolesti. Po uspo
stavljenoj bolničkoj apstinenciji na
stavlja liječenje kroz program klu
bo va liječenih alkoholičara (KLA). 
To je više obiteljska zajednica sas
tavljena od ovisnika o alkoholu i 
članova njihove obitelji. Radi po 
na če lima terapijske zajednice. 
Osnov na djelatnost KLA je:
1. Nastavak liječenja, rehabilitacija 

i resocijalizacija alkoholičara i 
njihove obitelji.

2. Djelovanje članova u cilju da se 
u obiteljima što prije uspostavi 
skladan odnos koji je možda 
narušen alkoholizmom.

3. Pomaganje članovima koji imaju 
poteškoće u liječenju, a posebno 
u slučaju recidiva.

Na sastanku kluba liječeni ovisnici 
o alkoholu dolaze jer znaju da je nji
hova bolest dugogodišnja pa je i nji
hov oporavak dugogodišnji. Svaki 
KLA održava jedan sastanak tjedno 
u trajanju od 1, 5 sat. Prije Domo
vin skog rata svako veće poduzeće 
imalo je svoje klubove, neki i više 
od jednog jer je za uspješan rad 
1 KLA broj korisnika ograničen 
na najviše 12 članova. Danas ih u 

ML ADI IZ OTOKA I  OVE GODINE NA 
NADBISKUPIJSKOM KRIŽNOM PUTU
U sklopu priprema za predstojeći 
Susret katoličke mladeži u Vuko
varu je 1. travnja održan Križni 
put mladih i molitva na kojoj je 
sudjelovalo više od dvije tisuće 
mladih s područja Đakovačko
osječke biskupije. Sudionici 
Križ noga puta molili su se na 14 
po sta ja, a prolazili su ulicama od 
Me morijalnog groblja hrvatskih 
bra nitelja do crkve Gospe Fatim
ske u Borovu Naselju. Misno 
sla vlje predvodio je nadbiskup 
Đuro Hranić. Velečasni Filip Per
ko vić iz nadbiskupijskog ure  da 
za mlade rekao je kako se pred
sto jeći Susret katoličke mla de
ži u Vukovaru održava krajem 
travnja kada se očekuje dolazak 
oko 25.000 mladih. Iz Otoka se 
na križni put uputio tradicionalno 
velik broj mladih. Pjesma i molit
va pobijedile su jako sunce koje 
ih grijalo tijekom čitavoga puta. 

Marijana Barnjak Jelić

našoj županiji ima 8, a zahvaljujući 
gradonačelniku Grada Otoka Josipu 
Šariću koji je prepoznao veliki pro
blem alkoholizma i Astrid Periškić – 
Marković, šefici Odjela za duševne 
bolesti Opće bolnice Vinkovci, os
novan je i KLA Otok. Klub je osno
van je 15. siječnja 2015., a sastanke 
održava četvrtkom od 17 do 19 sati. 
Sastanke vodi terapeut Gordana 
Pejanović, medicinska sestra Odje
la za duševne bolesti. Školovanje 
je za terapeuta završila u Kliničkog 
bolničkog centra Sestara milosrd
nica u Zagrebu. Predsjednik KLA 
Otok je Ante Vestić.
Radom KLA želimo pokazati kako 
je svaki član KLA svoju mogućnost 
iskoristio i postao poštovani član 
zajednice, svoje obitelji. Preduv
jet je za uspješno liječenje aktivno 
članstvo u KLA. 

terapeut  
Gordana Pejanović, med. sestra

„Kad u životu potrčiš i padneš, podigni se i očisti prašinu,  
jer ne gubi onaj što pada, već onaj što ostaje ležati.“ 

Aristotel
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USKRSNI FOTOSESSION 
U GRADSKOJ KNJIŽNICI 

OTOK
Kroz društvene vas mreže iz vje
štav amo u svojim aktivnostima u 
radu s djecom. Naime, dva puta 
tjed no organiziramo radionice za 
djecu od 3 do 7 godina. Teme su 
nam raznovrsne i zanimljive, a s 
dje com radi knjižničarka Anita 
Glavaš. Smisao je približiti im knji
gu i čitanje od najranije dobi, a to 
postižemo kroz igru i edukativne 
materijale. Kako su naše radionice 
opuštene, ovaj smo Uskrs odlučili 
napraviti nešto što će nam ostati 
duga i lijepa uspomena. Naša je 
korisnica od prvih dana Otočanka 
Ivona Čular, darovita djevojka ko
joj je fotografija iz hobija postala 
pravi i ozbiljan posao. Ivona nam 
je tako predložila da fotografiramo 
djecu iz radionice na temu Uskrsa. 
To smo i učinili, a zabavi i radosti 
nije bilo kraja kad smo na snimanje 
doveli zečiće i piliće. Fotografije 
su prekrasne, a suradnja s Ivonom 
sigurno će se nastaviti i u nekim 
drugim prigodama.

Marijana Barnjak Jelić

BOGATO  
LUTKARSKO PROLJEĆE

Ono na što su djeca iz Otoka i Kom
letinaca već naviknuta, svakako su 
predstave koje se odvijaju u sklopu 
manifestacije Lutkarsko proljeće. 
I ove smo godine u Domu kulture 
besplatno mogli gledati četiri pred
stave. Najprije su nam u goste došli 
naši poznati prijatelji iz Hrvatskog 
kazališta Pečuh koji su na najmlađe 
odigrali predstavu „Guliver među 
lutkama“. Nakon njih ugostili smo 
Kazališnu družinu Pinklec i pred
stavu „Puž muž“ redatelja Romana 
Bogdana. Velik broj mališana priv
ukla je i predstava „Crvenkapica 
– tko se boji vuka još“ Kazališta 
„Tvornica lutaka“ iz Zagreba. 
Posljednji su nastupali Splićani 
iz kazališta „Licem u lice“ i pred
stavom „Tri priče“. Predstave su 
organizirano pratile i osnovne škole 
iz Otoka i Komletinaca, polaznici 
predškole i vrtića. Grad Otok po
brinuo se i za prijevoz djece iz Kom
letinaca. Dvorana je bila ispunjena 
na svim predstava i to je dokaz kako 
se stvara prava kazališna publika. 

Marijana Barnjak Jelić

JOSIPU VARGI NOVI MANDAT NA ČELU UDRUGE  
DRAGOVOLJACA I VETERANA DOMOVINSKOG RATA GRADA OTOKA

Na izbornoizvještajnom saboru 
Udruge dragovoljaca i veterana 
Domovinskog rata Grada Otoka 
za predsjednika je izabran Josip 
Varga koji je i do sada obnašao 
tu dužnost, a izabrana su i ostala 
tijela udruge. Jedan od ciljeva 
udruge je i pružanje pomoći 
braniteljima u ostvarivanju nji
hovih prava, poglavito onima 
koji nisu ostvarili baš nikakva 
prava, a takvih je na području 
Grada Otoka, prema riječima 

predsjednika Varge, jako puno.
Prije Sabora su članovi otočke 
Udruge dragovoljaca i veterana 
Domovinskoga rata ugostili čla
no ve Udruge veterana Brodo
split iz Splita koji su bili na 
pro putovanju za Vukovar te su 
tije kom kraćeg boravka u Otoku 
podno spomenika poginulim 
zra koplovcima i braniteljima u 
središtu Otoka položili vijenac i 
zapalili svijeće. 

Marijana Barnjak Jelić



OTOČKI List
Travanj 2017.Glasilo Grada Otoka

OTOČKI List
Glasilo Grada OtokaGodina XVIII., broj: 59

24

OTOČKI List
Travanj 2017.Glasilo Grada Otoka

OTOČKI List
Glasilo Grada OtokaGodina XVIII., broj: 59

25

ODRŽANA 118. IZVJEŠTAJNO-IZBORNA        GODIŠNJA SKUPŠTINA DVD-a KOMLETINCI

U Komletincima je 25. ožuj ka 
2017. godine održana iz vje  štaj
no-izborna godišnja skup ština 
DVD-a Komletinci. Skup štinu 
je otvorio predsjednik DVD-a 
Komletinci Josip Jurić koji je 
pozdravio sve na zoč ne goste. 
Predsjednik DVDa Komletinci 
u svom je izvješću naveo kako je 
DVD Komletinci 2016. godinu 
započelo druženjima na godišnjim 
skupštinama prijateljskih vatrogas
nih društava kako u bližoj i široj 
okolici Komletinaca, tako i u Puli. 
Naveo je da se društvo ne bavi 
samo preventivom i svrhom za koju 
služe, a to je spašavanje imovine i 
građana, već i čuvanjem tradicije 
i starih narodnih običaja kao što 
su uskrsni obredi u župnoj crkvi, 
čuvanje Isusovog groba, sadnja i 

vađenje majbana, obilježavanje 
blag  da  na svetog Florijana, a svake 
go dine odlaze i na hodočašće u Šu
ma  nov ce. 
DVD Komletinci u travnju 2016. 
godine uputio dva je člana uputio 
na seminar voditelja vatrogasne 
mla deži koji se održavao u Fažani, 
a krajem lipnja su s jednom deseti
nom muške mladeži sudjelovali u 
Kampu vatrogasne mladeži u Fa ža
ni. Te je aktivnosti omogućilo pri
jateljsko društvo iz DVDa Pula na 
čelu s predsjednikom Petrom Zna
horom.
2016. godine održan je i IV. kup 
DVDa Komletinci na kojemu je 
sudjelovalo 14 vatrogasnih dru
šta va sa 22 odjeljenja, a ekipe 
DVDa Komletinci sudjelovale su 
i na brojnim drugim natjecanjima 

na kojima su osvojili zapažene re
zultate. DVD Komletinci posjetili 
su i učenici 3. razreda OŠ „Vladi
mir Nazor“ iz Komletinaca kako bi 
im vatrogasci pokazali vatrogasnu 
opremu. Sudjelovali su i na obl
jetnicama u Privlaci i Otoku, kao i 
na komemoraciji u Komletincima 
4. prosinca povodom obilježavanja 
25. obljetnice pogibije hrvatskih 
bra nitelja u Komletincima. Članovi 
DVDa upalili su prvu adventsku 
svijeću na Trgu Emerika Gašića u 
Komletincima, a već tradicionalno 
iza mise polnoćke kuhaju vino i čaj 
mještanima Komletinaca i svima 
koji se tamo zateknu.
Deset je članova DVDa položilo 
za zvanje Vatrogasac I. klase, tri su 
člana položila specijalnost za stro
jara. 

DVD Komletinci je zabilježio u 
2016. godini jedan požar koji je bio 
bez materijalne štete te pet tehničkih 
intervencija koje su članovi DVDa 
uspješno odradili.
Na kraju mandatnog razdoblja od 
četiri godine predsjednik je istakn
uo kako je zadovoljan s ostvarenim 
planovima od kojih ističe nabavku 
novog vatrogasnog vozila te izradu 
monografije o 115. godina DVDa 
Komletinci. Naveo je i da se radilo 
na osposobljavanju i školovanju 
članova pa su vatrogasci stekli broj
na poznanstva širom lijepe naše i 
učvr stili prijateljstvo s DVDom 
Pula.
Kako je DVDu Komletinci ovo 
bila i izborna godišnja skupština, 
imenovan su novi članovi u uprav

nom i nadzornom odboru koji sa
da čine: predsjednik Josip Jurić, 
do predsjednik Ivica Blažević, za
po vje dnik Antun Zrno, zamjenik 
zapovjednika Tihomir Gutić, član 
zapovjedništva Ivan Novoselac, 
član Zapovjedništva Tomislav Ma
ti jašević, član Upravnog odbora Da
vor Mirčetić, član Upravnog odbora 
Zvonimir Đoić, član Upravnog od
bora Ivan Mirčetić, član Upravnog 
odbora Matej Kolarić, član Uprav
nog odbora Zoran Cvijanović, član 
Upravnog odbora Amalija Varga, 
član Upravnog odbora Natalija No
voselac. Predsjednik Nadzornog 
od bora je Anton Martinović, dok 
su članovi Antonijo Matijašević i 
Stjepan Subotić. Delegati su u Va
trogasnoj zajednici Grada Otoka 
Josip Jurić, Antun Zrno, Tihomir 

Gutić, Željko Matijašević, Tihomir 
Mirčetić, Ivica Malešević, Davor 
Mirčetić, Ivica Blažević i Marko 
Štifić. 
Novoizabrani predsjednik DVDa 
Komletinci Josip Jurić naveo je plan 
rada DVDa Komletinci u idućem 
razdoblju koji se sastoji od vatro
gasne preventive, usavršavanja i 
osposobljavanja članova DVDa, 
održavanja i čuvanja onoga što se 
steklo u prošlom razdoblju, a svaka
ko je želja nastaviti tradiciju vatro
gasnog natjecanja u Komletincima 
pod nazivom Kup DVDa Komlet
inci te u suradnji s Gradom Otokom 
izraditi projektnu dokumentaciju 
za izgradnju vatrogasnog tornja i 
potrebnih garažnih mjesta. U planu 
je i obnova vatrogasnog doma.

Davor Mirčetić
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Martinu Štivičeviću još jedan mandat na čelu DVD-a Otok
U prostorijama vatrogasnog 
doma u Otoku održana je 121. 
redovna izborna skupština koju 
je otvorio predsjednik DVD-a 
Otok Martin Štivičević.
Na samom su početku skupštine 
odsvirane državna i vatrogasna 
him na te je minutom šutnje odana 
počast svim umrlim otočkim va
trogascima, poginulim i umrlim 
hrvatskim braniteljima.
Skupštini su nazočili: gradonačelnik 
Otoka Josip Šarić, predsjednik VZŽ 
Vukovarskosrijemske Antun Jelić 
i zapovjednik VZŽ Vukovarsko
srijemske Zdenko Jukić, direktor 
OPZ Otok Filip Filipović, Ivan 
Mijatović, Krešimir Dumenčić, Ja
senko Ćutuk, Igor Vranić, Mirko 
Lovrić i predstavnici Lovačkog 

dru štva „Jelen“ Otok, Otočkog lista, 
Udruga „Hrvatska žena“ Otok, T.S. 
Zlatno klasje.
Skupštini su još prisustvovali i pred
stavnici DVDa Nijemci, DVDa 
Bošnjaci, DVDa Trebarjevo Desno, 
DVDa Cerna, DVDa Komletinci, 
DVDa Privlaka, DVDa Čazma, 
DVDa Lipovac, DVDa Štitar, 
DVDa St. Mikanovci, DVDa Đe
le tovci, DVDa Košutarica, DVDa 
Slakovci, DVDa Županja, DVDa 
Ivankovo, DVDa Svinjarevci, 
DVDa Retkovci, DVDa Babina 
Greda, DVDa Nuštar, DVDa Bol, 
DVDa Zagreb.
Izvješće je o radu pročitao taj nik 
društva Petar Jako vac iz kojeg je 
vidljivo da je u protekloj 2016. go
dini bilo ukupno 8 intervencija i to 3 

požara stambenog objekta, 2 požara 
gospodarskog objekta, 1 požar 
otvo renoga prostora i 2 tehničke in
tervencije te ispumpavanje bunara i 
podruma, osiguranje i dežurstvo za 
vrijeme padobranskih skokova iz 
helikoptera HRZa.
Vatrogasnu postrojbu čini 30 ope
ra tivnih vatrogasaca s izvršenim 
liječničkim pregledom.
Operativni su članovi podijeljeni u 
dvije desetine sa zapovjednicima i 
zamjenicima u svrhu učinkovitije 
spremnosti vatrogasaca operati
vaca.
U skladu s financijskim moguć no
stima djeluje se na svim značajnim 
potrebama u pogledu nabavke oba
vez ne vatrogasne opreme, održa
va nju postojeće opreme i vozila, 

održavanju vatrogasnih vježbi i su
dje lovanju svih desetina na vatro
gasnim natjecanjima te osposob
lja vanju članova za vatrogasna 
zvanja.
Društvo je osiguralo prostorije i 
vatrogasnu tehniku za osposoblja
vanje vatrogasaca za zvanje „Vatro
gasac I. klase“.
Zvanje “Vatrogasac I. klase“ po lo
žilo je 12 članova društva.
Tri su člana društva položila za 
vatrogasno zvanje “Vatrogasni 
dočasnik“.
Obilježen je blagdan svetoga Flori
jana, zaštitnika vatrogasaca, otočki 
su vatrogasci sudjelovali na Veliki 
petak u običaju čuvanja Isusovog 
groba, a i ove su godine sudjelova
li na 9. zavjetnom vatrogasnom 
hodočašću u Šumanovcima.
Izvršeno je dežurstvo za vrijeme 
žetve i vršidbe strnih usjeva.
Vatrogasne su desetine djece, mla
deži i odraslih sudjelovale na vatro
gasnim natjecanjima, a muška “A“ 
desetina nastupala je na državnom 
vatrogasnom natjecanju odraslih u 
Puli, kao i ženska desetina mla deži 
koja je također nastupila na držav
nom vatrogasnom natjecanju Puli. 
Vatrogasni je sudac našeg društva 

sudio na državnim vatrogasnim na
tjecanjima.
Protekle je godine organizira no va
trogasno natjecanje “KUP Stjepana 
Vukovića“. Dru štvo je sudjelovalo 
na obljetni ca ma i skupštinama pri
jateljskih društava te na proslavi 
140. obljetnice Hrvatske vatrogasne 
zajednice. 
Vatrogasci su sudjelovali na 25. 
obljetnici pogibije hrvatskih pilota 
i padobranaca HRZa i PZOa te 
branitelja Otoka i Komletinaca.
 U suradnji sa Društvom Naša djeca 
Vinkovci najmlađi su članovi sud
jelovali na natjecanju u vode nim ig
rama na bazenima „Lenije“ u sklo
pu Dječjeg tjedna u Vinkovcima. 
Također, održano je prikupljanje 
bo žićnih paketića za socijalno 
ugro že nu djecu te posjet klizalištu 
u Vinkovcima sa članovima DNDa 
Vinkovci.
U Osnovnoj je školi Josipa Lovretića 
organizirana pokazna vježba u dvo
ri štu škole, a učenici su upoznati 
s mogućnostima gašenja požara i 
kroz to smo učenicima predstavili 
svoj rad s djecom i mladeži.
Na godišnjicu tragične pogibije 
Ro berta i Jasne Knežević djeca i 
mladež su bili na njihovom grobu i 

odali im počast. 
Zapovjednik DVDa Otok i još je
dan član položili su stručni ispit za 
vatrogasce s posebnim ovlastima.
6. studenog 2016. godine društvo je 
obilježilo 120. obljetnicu neprekid
nog rada i djelovanja. Glavni je 
pokrovitelj bio Grad Otok uz VZŽ 
Vukovarskosrijemsku, HVZ i Vuk
ovarskosrijemsku županiju.
Ovom prilikom moramo pohvaliti 
veliki odaziv mještana Otoka, obrt
nika, poduzeća, OPGa koji su dali 
novčanu potporu. 
Izvršena je ugradnja prednjih ga raž
nih vrata i prozora na vatrogasnom 
domu te priključak na vodovodnu 
mrežu s vodomjerima. Uređen je i 
prostor ispred vatrogasnog doma.
Izdana je sva potrebna dokumen
tacija za sanaciju cijelog vatrogas
nog doma i dogradnje pratećeg ob
jekta.
U radnom je posjetu bila vatro
gasna delegacija pokrajine Tirol iz 
Austrije. Na poziv su austrijskih va
trogasaca predstavnici društva pos
jetili grad Kitzbuhel gdje je uručeno 
vrlo vrijedno navalno vozilo “Mer
cedes“ s opremom, intervencijskim 
vatrogasnim odjelima i kacigama. 
Otočki su vatrogasci u znak zahval
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nosti njima darovali staro navalno 
vozilo Mercedes.
U 2016. godini zauvijek su nas na
pustila tri člana društva. Na vječni 
smo počinak ispratili smo Matu 
Janeš, Antuna Grbavica i Ivana Ja
kovca.
Obavljen je inspekcijski nadzor od 
strane DUZS Područna jedinica 
Vukovar i utvrđeno je da u roku od 
jedne godine zapovjednik društva 
mora ispunit uvjete iz članaka 21. 
Zakona o vatrogastvu te naložene 
provedbene mjere za otklanjanje ne
dostataka za rad i djelovanje društva 
sukladno Zakonu o vatrogastvu i 
Pravilniku o tehničkim zahtjevima 
za zaštitnu i drugu osobnu opremu 
koju pripadnici vatrogasnih postroj
bi koriste prilikom vatrogasnih in
tervencija. 
Otočki vatrogasci zahvaljuju se 
An  tunu Jeliću, Zdenku Jukiću, 

Kre šimiru Jeliću, Peteru Logaru, 
Klausu Erlernu, Gradu Otoku, 
Mirku Lukiću, Robertu Lovriću, 
Krešimiru Dumenčiću, Martinu 
Franjiću, Pekari “Besi“, Pekari 
“Matas“, Zvonku Krznaru, Josi 
Lesaru, Igoru Vraniću, Mariju 
Kaurinu, Josipu Mazulu, Jasenku 
Ćutuku i svima koji su na bilo koji 
način pomogli u radu DVDa Otok 
u protekloj 2016. godini.
Financijsko je izvješće podnio riz
ničar Slavko Tomić, a Marko Šok
če vić podnio je izvješće Nadzornog 
odbora.
Usvojen je Plan rada i Financijski 
plan za 2018. godinu.
Za predsjednika je DVDa Otok 
ponovo izabran Martin Štivičević, 
dužnost zapovjednika obnašat će 
Ivica Barnjak, a članove su Uprav
nog odbora Marija Pavešić, Nikola 
Ivezić, Marijan Šokčević, Slavko 

Tomić, Ivica Šokčević, Igor Ljubić, 
Tomislav Miholjković, Mario Sko
kić, Petar Jakovac.
Nadzorni odbor čine; Marko Šok če
vić, Marko Peičević, Martin Šok če
vić.
Zapovjedništvo: Ivica Barnjak, Mar
tin Štivičević, Marijan Šokčević, 
Vjekoslav Baliban, Ivezić Nikola, 
Skokić Mario, Igor Ljubić, Mario 
Skokić, Ivica Šokčević, Petar Jako
vac.
Predstavnici u skupštini VZG Otok: 
Jakob Mamuzić, Zrinka Jakovac, 
Kazimir Hraško, Igor Ljubić, Ivica 
Šokčević, Nikola Ivezić, Martin 
Štivičević, Marija Pavešić, Marko 
Skočić, Ivica Barnjak, Slavko 
Tomić, Petar Jakovac.
Skupštini su se prigodnim riječima 
obratili gosti i predstavnici 
društava. U svečanom je dijelu 
skupštine predsjednik VZŽ Vuk

IZVRSNI REZULTATI  
TAEKWOND O KLUBA OTOK

U Našicama je 25. ožujka 2017. godine održano Prvenstvo Slavonije i 
Baranje. Na turniru je nastupalo 177 boraca iz 10 klubova. Taekwondo 
klub Otok osvojio je 1. mjesto ekipno. 
Za Taekwondo klub Otok nastupalo je 30 boraca koji su osvojili 11 zlat
nih, 7 srebrnih i 7 brončanih medalja.

Kadeti:
1. Leo Lagančić
1. Hrvoje Jozić
1. Branimir Kuveždić
1. Martina Tešić
2. Ante Dragun
2. Laura Grbavica
2. Tea Bertić
2. Hrvoje Kuveždić
2. Saul Horvat
3. Ivan Ivanković

ovarskosrijemske Antun Jelić 
uručio uvjerenja članovima za 
položene vatrogasne specijalnos
ti: Mariju Skokiću, Jozi Grbavici 
i Tomislavu Pavešiću te diplome 
za položena zvanja „Vatrogasni 
dočasnik“ Zvonku Šokčeviću, 
Zrinki Jakovac, Davoru Katičiću, 
Igoru Ljubiću. 
Predsjednik društva Marin Štivi
če vić uručio je diplome za zvanje 
„Vatrogasac“ Nives Skokić, Dari
j u Kovačeviću, Ivanu Bičaniću, 
To niju Topčiću, a dugogodišnjem 
zapovjedniku DVDa Otok Jako
bu Mamuziću uručena je povelja 
„Počasni zapovjednik“ i statua 
„Va trogasac“ temeljem Pravilni
ka o dodjeli vatrogasnih odliko
vanja, priznanja i povelja.
Zapovjednik DVDa Otok Ivica 
Barnjak uručio je statue „Vatro
gasac“ za najveći broj dolazaka 
na vatrogasne intervencije u 
2016. godini Jozi Grbavici, Zrin
ki Jako vac, Tomislavu Pavešiću, 
Marku Trbljaniću, Marijanu 
Šokčeviću, Vlatku Brnatoviću i 
Petru Jakovcu. 

Petar Jakovac

11. Otok open 2016. - turnir u tenisu
Održano je, sad već tradicionalno, 11. 
prvenstvo grada Otoka u tenisu. Na tur
ni ru je sudjelovalo 16 igrača iz našeg 
grada i okolice u singleu , kao i 8 parova 
u doubleu. 
Pobjednik, kao i zadnja tri puta, bio je 
Ivan Lončar koji je u finalu pobijedio 
Davida Goretu sa rezultatom 6:0 6:0. 
Treće je mjesto osvojio Željko Goreta. 
U parovima su najbolji bili Mario Lukić 
i Ante Spajić.
Teniski se klub zahvaljuje sponzorima: 
Erste banka i Bisto „Plavobijeli‟. Hva
la i svim sudionicima i simpatizerima 
tenisa koji su u velikom broju popratili 
taj teniski događaj koji je jedan od rijet
kih turnira na području grada sa du go
godišnjom tradicijom organiziranja.

Marijana Barnjak Jelić

Mlađi kadeti:
1. David Ilijević
1. Noa Vujica
1. Lana Znahor
1. Karla Čengić
1. Stela Jozić
2. Ivana Jozić
2. Ema Pap
3. Ivo Lovrić Jovanović
3. Manuel Pavić

Juniorke:
1. Mirna Miljević
3. Antonela Abramović

Senior:
1. Matej Ilijević

KICK:
3. Petra Ždravac
3. Martina Hajnal

Na turniru su još nastupali Lea Ilijević, Iva Maras, Ema Hajnal, Ana 
Lovrić Jovanović i Marina Tešić.

Ivana Bošnjak
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LAURA RAJČIĆ 
POBJEDNICA  
13. OSJEČKOG  

FERIVI MARATONA
Članice Atletskog kluba Otok i dalje 
su neumorne i donose najbolje rezul
tate. Tako su osvojile i 13. Osječki 
Ferivi polumaraton koji se 1. travn
ja 2017. I na kojem je Laura Rajčić 
osvojila 1. Mjesto, dok je Patricija 
Gotovac bila 2. Tea Tukara i Ana 
Martinović otrčale su svoj prvi polu
maraton te zasluženo osvojile meda
lje. Bravo za djevojke.

Anita Glavaš

Izvezena košulja 
 „Tamburica sitno jeca, a 

gudalo gudi, ljubili bi momci 
žene, al' ne daju ljudi…“

Odjednom su svi ušutjeli kada je prišao gazda Petar. On 
je isprva došao iz štale onim svojim samouvjerenim ko
rakom, korakom čovjeka koji sve drži čvrsto u svojim 
rukama i koji svemu upravlja, a onda, kako je prilazio 
bliže, osjetio je nelagodu. Događalo se nešto o čemu 
on nije znao ništa, a kada bi se stvorila takva situacija, 
on bi, u želji da što prije dozna o čemu se radi, posta
jao nestrpljiv. I sada ih je, došavši do njih, sve oštro 
pogledao jer je znao da mu nešto kriju. Stao je naspram 
Tome i gledao ga u oči, odnosno pokušao ga gledati u 
oči jer je Toma odmah skrenuo pogled. 
– Šta je, Toma?– upita ga grubo, kao da se otresa na 
njega. – Šta larmaš?
Toma, ne dižući pogled, samo promuca: – Ništa ne lar
mam. Ja sam rek'o, dado, a i mama zna.
Gazda Petar brzo očima potraži ženu. Nije volio ovo: 
kada se nešto krije od njega, osjećao se kao da mu se iz
ruguju. Bio je kratkog fitilja (kako se to kaže) i njegovo 
je strpljenje bilo pri kraju. Snaša Eva koja je stajala iza 
Anđelke samo popravi maramu. Gazda Petar stane pred 
nju: – Šta ti znaš, a ja ne znam? 
Ona je šutjela; bojala se slagati mu, ali se, isto tako, 
bojala reći i istinu. Što god da mu odgovori, nije zna
la kako će to primiti. Bio je ćudljiv i težak i nakon 
svih ovih godina kada bi se događale slične situacije 
shvaćala je koliko ga malo poznaje. Najradije bi, dakle, 
šutjela. A, opet, mora nešto reći da zaštiti sina pa i tu 
nesretnu snahu koja je očito zastranila. Ni ona pravo 
nije znala što se dogodilo između Tome i Anđelke jer 
došla je kada je njihova svađa već bila gotova, ali je, 
onom svojom ženskom intuicijom osjetila da se radi 
o nečemu velikom, o prijevari, o preljubu. To su bile 
teške stvari koje se rješavaju u tišini, a ne ovako. Bila 
je potpuno sigurna da je Toma, dignuvši svu ovu viku, 
pogriješio. Ali, što sada ona da radi da ne pogriješi?!
Šutnja je trajala kratko, ali se snaši Evi činilo da sve 
to predugo traje, da sada, konačno, mora nešto reći. 
Međutim, tišinu iznenada prekine Toma, svojim drhta
vim glasom, glasom povrijeđenoga čovjeka, čovjeka 
koji se ljuti: – Ona ima lančić, dado, a ja joj ga nisam 
kupio. 

Gazda Petar, pogledavši Anđelku, odjednom, bez da mu 
je itko rekao, shvati cijelu istinu. Anđelka je nespretno 
pokušala skriti lančić i tom je svojom naivnom gestom 
dobila određenu simpatiju kod svekra. Ali ne zadugo. 
Ipak joj je htio pružiti priliku. 
– Odakle ti to? – upita je. Nadao se kako će mu odgo
voriti da je to sama kupila za svoj novac. Time bi javni 
dio priče bio završen, a on bi se ostalim pozabavio u 
miru i tišini. No, ona je, na iznenađenje svih, odgovorila 
da je to dobila. – Od koga si dobila? – uslijedilo je nje
govo hladno i precizno pitanje. Anđelka se odjednom 
trgne. Neki prkos ispuni joj grudi kao svježi dah, tako 
da je gotovo zadrhtala. Ona više nema izbora; osjećala 
je slobodu, mada nije znala što je iza te slobode. Možda 
novi život ili… propast.
– To vam ne moram reći – odgovori najmirnije što je 
mogla. – To je između mene i moga čovjeka. 
– Između tebe i tvoga čovjeka sam ja – odgovori joj 
gazda Petar. – Zato, prije no što zineš, dobro razmisli. 
– Nemoj tako, čoviče… – upadne snaša Eva. 
– Ti šuti! – vikne gazda Petar na ženu. – Sad se javljaš, 
a kad sam te pit'o, šutila si. Pa šuti i sad! Dakle – okrene 
se snahi – od koga si to dobila? 
Dijete u Danijelinom naručju odjednom zaplače; ona ga 
poče brzo ušutkivati, ali gazda Petar, vidjevši ih, drekne 
na njih: – Vas dvi, u kuću! A ti – uperi prst u snahu – 
govori i ne igraj se sa mnom!
– Matijin! – reče ona tiho.
– Šta?
– Lančić je Matijin – ponovi ona istim glasom. 
Gazda Petar je pogleda iskosa, čudeći se. Ni na kraj 
pameti mu nije bilo da bi njegova snaha bila s nekim 
tako beznačajnim kao što je Matija. Ako je to već mor
ala učiniti (on je tu situaciju nastojao gledati i s njezine 
strane), onda je bilo za očekivati da to učini s nekim 
pravim čovjekom, a ne s ovim…
– Pa to je dite, luda ženska glavo – reče gazda Petar 
naglas, gotovo kroz smijeh. 
Toma se okrene i stane uz zid. Pravio se da nije čuo što 
je ona rekla.

Osnovan pikado klub 
"Plavo-bijel i"

U siječnju ove godine osnovan je Pikado klub Otok. Za 
predsjednika novoosnovanog kluba izabran je njegov 
začetnik i utemeljitelj Zdenko Sesar, za dopredsjednika Jo
sip Čavlović, dok je tajnik Adam Lukinac. Klub je, kako je 
rečeno na osnivačkoj skupštini, osnovan s namjerom da se 
okupljaju svi ljubitelji pikada na našem području. Klub je 
odmah uključen u ligu B naše županije gdje je zauzeo 7. od 
10 mjesta na tablici.
Povodom osnivanja kluba održan je i "1. Plavobijeli open" 
turnir na kojem je sudjelovalo više od 20 igrača iz Otoka 
i okolnih mjesta. Prvo je mjesto i titulu najboljeg igrača 
osvojio Josip Čavlović koji je u vrlo jakoj konkurenciji po
bijedio favoriziranog Ivana Katića iz Cerne. 
Klub poziva i sve simpatizere pikada da se učlane i tako 
pomognu u daljnjim natjecanjima i turnirima.

Ivan Lončar
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– Nek ti pokaže šta ima u džepu kecelje – reče ocu. – 
Samo nešto gužva u džepu. 
– Daj to vamo! – naredi joj svekar. 
Ona mu, nemajući kud, preda potpuno izgužvano pis
mo. On ga razvije i pročita. – Od koga je to? – upita je.
– Ne znam – odgovori ona muklo. – Netko me je vidio 
pa me ucjenjuje.
– Dobro – reče on mirno. – To ću ja srediti. Daj mi 
ključeve od auta. Ti danas više nećeš nigdje. Sad idi 
u kuću i pripravi fruštuk. Kad dođem, neću da čujem 
priču o tome. To je sad moja briga. I upamti, snajo: kod 
nas nema sramote!
Matijin otac Vinko obično bi s posla dolazio u pet sati 
popodne pa se, najčešće, negdje oko pola šest, ili naj
kasnije šest, pola sedam večeralo. Tu naviku rane večere 
Vinko je naslijedio (ako se tako može reći) od svoje 
maj ke, štedljive i praktične žene, koja je uvijek govo
rila: „Da mi to obavimo dok se još vidi, a poslije, kud 
koji.“ I supruga Marica prihvatila je taj običaj svoje, 
sada već davno pokojne svekrve Lucije (otuda i naj
starijoj kćeri ime), mada je se baš nije imala sjećati po 
dobrome. Ali svakodnevne brige i skrb za toliku djecu 
nisu joj ostavljale vremena za razmišljanje o svim ne
pravdama koje joj je ta škrta (ono što je Vinko zvao 
štedljivošću,ona je zvala škrtošću) žena nanijela. I inače 
je šutjela o svekrvi pred mužem pa čak i kada bi on sa 
sjetom govorio o njoj. Samo je, slušajući ponekad ta
kvu pripovijest, pomislila: „Ja znam da nije bilo tako.“ 
Kćer Luca nastojala je ne večerati (uvijek je držala neku 
dijetu), dok su ostali bili redovni kod stola. Hrvoje i 
Stanko pogotovo, iako ih je ona redovito grdila da, jer 
ništa ne rade, nisu zaslužili niti jedan obrok. Sve više se 
slagala s Lucinom ocjenom. „Moji su, brate“, zdvajala 
bi nemoćno, “ali su lijeni.“ Čudila se na koga su takvi 
beskorisni. I ona i Vinko bili su vrijedni. Ona, rodom 
iz stare šokačke familije, gdje se znalo što tko radi; sve 
vrijedni, kućevni, fini ljudi. Uopće, s muškom djecom 
nije bila zadovoljna. Curice su bile zlatne (doduše, Luca 
se otela i osramotila ih),ali sinovi… Ni Matija nije bio 
bolji od braće, samo mlad je, pa se nadala da će se još 
okrenuti na dobro.
Kada su, dakle, u pola šest svi sjeli za stol da večeraju 
(svi, osim Luce, koja je, grickajući grisin, podvijenih 
nogu ležala na kauču u dnevnoj sobi i gledala tele
viziju), netko je pokucao na vrata. Vinko i Marica se 
pogledaju. Kada su se vrata otvorila i u kuću ušao gazda 
Petar, začudiše se još više. Iako su bili kumovi (gazda 
Petar je bio Stankov kršteni kum), on je kod njih zalazio 
vrlo rijetko. U posljednje dvije godine bio je samo jed

nom (umrla je bila neka daljnja Maričina tetica i on je 
to došao javiti), pa su se sada, ugledavši ga, uplašili da 
opet nije tko umro. 
– Vidim, večerate – reče gazda Petar pošto je pozdra
vio ukućane. Pogledom je prostrijelio Matiju, kojemu, 
odjednom, srce počne snažno tući. Osjetio je da je došao 
zbog njega i htio je pobjeći od stola. 
– Ta, ajde samo – prihvati Vinko. – Nije valjda opet ko 
umro?
– Nije, al' da je nevolja, jeste.
– Kakva sad nevolja – Marica će ustajući od stola. – Da 
nije šta snaši Ševi ili, ne daj Bože, djeci? De, kume, 
sjedi.
Gazda Petar sjedne na ponuđeni stolac, skine sako kojim 
se bio ogrnuo, potare brkove palcem i sve ih pogleda.
– Luca – vikne Vinko kćeri – donesi onu rakiju iz re
gala.
– Ma pusti sad rakiju – gazda Petar će kao nećkajući 
se. – Imamo mi o nečemu važnome razgovarati, a ne
zgodno mi je ovako…
– Pa, evo – u riječ upadne Marica i ona sad već zabri
nuta – ja ću sklonit sa stola pa ćemo kasnije večerati. 
Luca donese rakiju i dvije čašice, ostavi ih na stolu i 
lijeno se vrati do kauča.
– Ajde, čuli ste – reče Vinko djeci. Svi ustanu od stola, 
a Matija prvi.
– Ti ostani – reče gazda Petar oštro. 
Vinko i Marica ponovo se pogledaju u čudu.
– Zašto, kume? – upita Vinko. – Da ti nije šta skrivio?
– Nije meni, nego mojoj snaji.
– O čem ti to, kume? – oprezno upita Marica, jedva 
hvatajući dah.
– Pa eto o tom, kumo, što se evo ovaj tvoj bećar potajno 
sastaje s mojom snajom.
– S kojom snajom? – upita Vinko dok mu se lice smrk
lo. 
– S Anđelkom, Tominom ženom.
Gazda Petar tek što je to izgovorio, a već je pljuska, 
teška očinska pljuska pala na Matijin obraz.
Sumrak samo što se spustio, a gazda Petru je, vozeći se 
neravnim putom izvan sela, terenac poskakivao u ruka
ma. Dugo nije vozio taj automobil (on je, prvenstveno, 
kupljen za snahu i sina) pa se sada teško navikavao na 
njega. Nadao se da nije došao prekasno (jer htio je dobro 
tempirati to svoje pojavljivanje i uhvatiti ucjenjivača), 
ali, jednostavno, ranije nije mogao jer je situacija u kući 

kuma Vinka izmakla kontroli. Kada je udijelio sinu onu 
prvu pljusku, otac ga je nastavio tući, tako da su se svi 
ukućani, a najposlije i on, morali umiješati kako bi ih 
razdvojili. Bio je siguran: da nije bilo njegovog auto
riteta, tko zna na što bi sve to izišlo. U jednom trenutku 
bilo mu je žao dečka pa je pomislio da nije dobro učinio 
što je to tako rekao. Možda ga je trebao pozvati nasamo 
pa mu zaprijetiti… No, iz iskustva je znao da od takvih 
priča u četiri oka obično nema nikakve koristi. Bilo 
je potrebno dečka osramotiti pred njegovima, tako da 
se zastidi. A s druge strane, rezonirao je gazda Petar 
ulazeći u šumicu kojom je bila okružena kapelica, sada 
će i njegovi roditelji, pa i braća, paziti na njega. S tim je 
udarcem skinuo tu brigu s vrata. Naravno, znao je, jer je 
bio toliko inteligentan, da Matija neće tako lako odusta
ti od žene koju je, očito, dobio bez puno truda. Pokušat 
će on ponovo, u to je bio siguran, ali bit će miran bar 
neko vrijeme. A dotle će on već smisliti nešto.
Nakon duela sa svekrom, Anđelka se potpuno smirila. 
Olakšanje koje je došlo poslije svih tih riječi (za koje 
je očekivala da će biti puno gore) dalo joj je onu vrstu 
odmaka od stvarnosti u kojoj se čovjek čini nepovrediv 
jer, rekavši istinu, više nema razloga za nikakav strah. 
Svima je mirno pogledala u oči pa čak svekrvi i Tomi i 
otišla natrag u kuhinju prirediti doručak i nastaviti posli
je svoj redovni posao. Nakon doručka koji je prošao u 
tišini (tek bi Ivan i Zlatko koji su se upravo vratili s 
njive potiho ispitivali žene što se događa), Toma i gaz
da Petar su ubrzo nestali. Anđelka je pokupila posuđe 
sa stola i, stavivši ga u sudoper, počela prati šalice, 
tanjuriće i žlice. Danijela je, uzevši dijete u naručaj, 
jedva se oprostivši, otišla u svoju kuću, dok je Dragica 
krpom brisala mokro posuđe koje joj je Anđelka šutke 
dodavala. U kuhinju je ušla i svekrva i naredila nešto 
Dragici; Anđelka, međutim, reče da će ona to učiniti i 
izađe van. Snaša Eva joj nije rekla ništa, nije doduše ni 
pogledala za njom. Svi su šutjeli i nitko nije komentirao 
novonastalu situaciju. Očito su se bojali gazda Petra; on 
je uzeo stvar u svoje ruke i riješit će je na svoj način. 
Anđelka nije toliko razmišljala o posljedicama. Znala je 
da su one neminovne, ali kakve će biti, nije znala. Ona 
će prihvatiti samo ono što njoj bude odgovaralo, a što 
će netko misliti o tome, nije ju bilo briga. Djeverovi je 
šutke pozdraviše na dvorištu (kimnuli su joj glavom) i 
vratiše se svojim strojevima jer pripremali su zemlju za 
sjetvu. Anđelka ode u štalu prostrt sijeno konjima, kad 
pred nju, odjednom, iz štale izađe Toma. Lice mu je bilo 
crveno i u grču, dok su mu oči bile mutne. Plakao je. 
Banuvši tako pred nju, iznenadi se i on, pa, ne rekavši 

joj ništa, potrči prema šljiviku. Nju stegne u grlu kada 
ga je ugledala takvog, ali ništa mu ne reče, samo stane 
do štalskih vrata i nasloni se na njih.
Jakša, međutim, nije bio miran. Ono što je trebalo 
biti jednostavno, potpuno se iskompliciralo. On bi još 
možda i otišao na taj sastanak da se, igrom slučaja, nisu 
dogodile dvije stvari. Prvo je toga jutra, vraćajući se iz 
dućana, vozeći kao i uvijek svoj bicikl, susreo didaka 
Stipu, prvog susjeda gazda Petrovog. I tako, stavši s 
njim, ušavši u riječ (ili kako je didak Stipa govorio „di
van po divan“) s tim visprenim starcem, on doznade 
kako se u dvorištu gazda Petrovom galamilo jutros, da 
je Toma vikao na Anđelku, a gazda Petar na njih oboje, 
kao i na ženu Ševu. Jakša nije dalje slušao starca nego 
je, zajahavši bicikl, otišao dalje. Zabrinuo se, a u isto 
vrijeme osjetio i olakšanje jer da nije sreo didak Stipu 
uletio bi ravno lavu u čeljusti. Ipak, kada je došao kući i 
malo se pribrao, bilo mu je krivo. Zar da ono što je tako 
pomno planirao padne u vodu? Mislio je, ali ništa pa
metno nije smislio. Sve je proizlazilo iz pretpostavke da 
ta svađa možda nije bila zbog njegovog pisma. Ali što 
ako jest? On to nije znao, a koliko god se trudio doznati, 
nije uspio. A riskirati sve zbog jednog „možda“, nije 
bilo najoportunije. Pametno bi bilo odustati od svega. 
Pametno? Eh, lako je reći. Ali njemu, tako nabrušenom 
na Anđelku, sada kada mu je bila nadohvat ruke, nije se 
odustajalo.
On više nije znao što da radi. Neprestano je mislio na 
nju i činilo mu se da će poludjeti. Kad god bi zatvorio 
oči, u mislima mu je bila ona. Onakva kakvom ju je 
vidio toga dana, ili, ako je nije vidio, onakva kakvom ju 
je zamišljao. A zamišljao ju je vrlo intenzivno, najčešće 
u lepršavoj haljini do koljena cvjetnog uzorka i crnim 
hulahopkama (jer nedavno ju je vidio takvu dok je izla
zila iz auta, s tim da joj je haljina skliznula do bedara, 
tako da se gotovo obeznanio). 
Dok je on tako mjerio sobu koracima luđaka, njegova je 
žena Angelina, kroz odškrinuta vrata, drečala na njega 
iz kuhinje da donese drva za peć. On je tako ružno vri
snuo na nju, kao bijesni šakal koji ujeda sve oko sebe, 
da je ona odjednom umuknula. I u toj tišini, u tom pre
dahu, on je odlučio da će ići, da mora ići, makar samo da 
izvidi situaciju. Zatim se čitavo popodne bavio time.
Ponovo je utvrdio plan, a on je bio jednostavan: dobiti 
od nje sve odmah i sad jer drugog susreta tko zna hoće 
li ikada biti. Detalje nije razrađivao: bit će onako kako 
ga ponesu događaji. Ohrabren takvim razmišljanjem, 
bacio se na uređivanje sebe i svoje toalete. Okupao se, 
obrijao, namirisao. Odjenuo novu košulju, hlače, jaknu. 



OTOČKI List
Travanj 2017.Glasilo Grada Otoka

OTOČKI List
Glasilo Grada OtokaGodina XVIII., broj: 59

34

OTOČKI List
Travanj 2017.Glasilo Grada Otoka

OTOČKI List
Glasilo Grada OtokaGodina XVIII., broj: 59

35

Čak je i gaće uzeo iz novog, još neraspakiranog pa ke
ta (da se baš ne osramoti pred tom mladom ženom), 
a ne iz ormarića u kojeg je njegova supruga slagala 
oprano i ispeglano rublje. I takav, kao za izložbu, ne 
govoreći ništa, iskrao se na zadnja vrata, izvezao bicikl 
iz dvorišta i tek što ga je zajahao i uputio se na mjesto 
sastanka, kadli se dogodilo ono „drugo“. Tamnoplavi 
terenac je prošao pokraj njega, pa čak mu i zatrubio, ali 
u njemu nije sjedila Anđelka, nego gazda Petar. Jakša 
je gledao za njim otvorenih usta i brzo skrenuo u prvu 
uličicu, daleko od svih, kako bi se kroz bašte vratio 
kući. Plan je propao, to je vidljivo. Kako nije bio glup, 
znao je cijeniti ovo. Sreća ga je pomazila dvaput i danas 
je ne treba više izazivati. Ali, bit će još prilike. S tom 
odlukom, on se i vratio kući i zatvorio u sobu.
Te večeri je još netko bio sam u svojoj sobi: Matija. 
Ovo što se dogodilo, zaista nije očekivao. Da, negdje 
u dubinama njegovoga mozga postojao je strah da to 
što sada živi neće trajati vječno, ali samo kao misao 
koja brzo proleti i više je nema, a ne kao stvarna pri
jetnja. On se nadao da će oni iz ovog ljubavnog sta
tusa evoluirati u onaj koji pretpostavlja zajednički život 
(ako ne baš službeni brak, a ono nešto slično tomu) i 
da će okolina, kada takvo stanje stvari već bude, to i 
prihvatiti. Mislio je, u svojoj naivnosti, da je dovoljno 
to što se oni vole i da će svi unisono odobriti taj njihov 
čin. Međutim, nije bilo tako. Sve je bilo lijepo dok to 
nitko nije znao i tada su oni, zapravo, doživjeli svoj ze
nit kao par. Ali sada kada to znaju njihove obitelji, sve 
je postalo tuga, jad i muka. Anđelka je to shvaćala bolje 
od Matije (jer je bila iskusnija) i znala je (mada nije to 
željela) da bi za njih najbolje bilo kada bi se razišli jer 
tada u baštinu ne bi dobili svu onu gorčinu koja ih čeka. 
Matija, mlad i strastven kakav je bio, nije razmišljao 
tako. On je mislio da je činjenica što ona više ne voli 
Tomu dovoljna da na njoj grade svoj život. Anđelka je 
znala da to nije tako. Čak ako je Toma i pusti, njegovi 
je neće pustiti. Zaista bi se moralo dogoditi nešto iz
vanredno da bi oni odustali od nje. Dalje nije razvijala 
tu misao jer se uplašila jedne svoje želje koja već dugo 
čuči u njoj. Želje za djetetom.
Matija je oko sat vremena ležao sam, držao vlažne 
ubruse na licu i mislio svoje najteže misli. U sobu odjed
nom, bez kucanja, uđe Luca. Bila je spremna za izlazak 
i širila oko sebe miris mladosti i strasti. Matija podigne 
ubrus s očiju i pogleda je. Od sve braće i sestara, nju je 
najviše volio. Po karakteru su bili dosta slični, a razlika 
u godinama bila je mala (Luca je bila starija dvije go
dine). Ranije su se povjeravali jedno drugome, a otkada 

je ona počela izlaziti s Lukom Madunovićem (koji je 
bio duplo stariji), on je ušutio od nje. Nije mogao pod
nijeti da jedan tako umišljeni tip upropaštava njegovu 
sestru. Već dugo ona nije bila u njegovoj sobi, već dugo 
oni nisu ni o čemu ozbiljnome razgovarali. On je, dakle, 
iznenađeno pogleda.
– Kako su te pustili? – upita je misleći na situaciju u 
kući, jer je otac zaprijetio da do daljnjega nema izla
zaka.
– Pustili, pa eto! –reče ona mirno i otvori vrata njego
vog ormara.
– Ostavi to! – naredi joj on i uspravi se.
– Jadna mama – Luca će gledajući uredno složene nove 
stvari; posebno joj je za oko zapela bijela izvezena 
košulja. Visjela je odvojeno od ostalih stvari, lijepa, 
svečana i sama. – Da je nekada pogledala u ovaj tvoj 
ormar sve bi joj bilo jasno. A znaš što meni nije jasno? 
Na koju foru si joj ti sve ovo prodavao? Ona je znala 
da nemaš novaca, a da bi se odijevao tako kako si se ti 
odijevao, trebalo je novaca. Ili, ipak… Možda je sve 
znala a šutjela? Ali, ne. Mama je prepoštena za takvu 
urotu. Prije će biti da si joj lagao. Ali što si joj govorio 
da je povjerovala? Daj, Matija, reci mi!
On je međutim šutio i mrko je gledao. Ona zatvori or
mar i zadovoljno se prošeta po sobi.
– Ipak – reče kada je došla do vrata – nešto ti moram 
priznati: osvojio si najbolju. Bravo! Lijepu, otmjenu, za 
kojom ludi pola sela. Ili… Ne, ne. Ona je osvojila tebe. 
Malog, iskompleksiranog dečka bez posla i budućnosti. 
Ma bravo i za nju! Zaista se upropastila!
– Ušuti i gubi se! – vikne Matija i, izvukavši jastuk is
pod glave, baci ga na nju. Kada je ona izašla onako mi
risna i nasmijana, on se tmurno okrene zidu.
Gazda Petru je sve ovo bilo sumnjivo. Noć je evo 
pala, a nitko se nije pojavio. Pretpostavljao je da je taj 
ucjenjivač nešto naslutio pa je jednostavno odustao. Ili 
je on sam, kako je već mislio, došao prekasno jer se u 
kući kuma Vinka dugo zadržao. Kako god bilo, ostajati 
ovdje više nema svrhe. „Ali“, zaprijetio je u mislima 
tom nepoznatom nekome, „naći ću te ja. A onda…‟ 
Ali nije završio misao jer je mobitel zasvijetlio, počela 
Škorina pjesma „Sude mi“, a na zaslonu se pojavilo: 
„Ivan, sin“. 
– Da – javi se gazda Petar prinijevši mobitel uhu. – 
Reci, sine.
– Odma dojdi kući, dado – začuje se s druge strane 
–Toma je nesto.

Marin Benaković

P re d škol ska  u stanov a  
P up ol jak
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